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Nieuwsbrief 34 – December 2011 

 
 
 

Uitnodiging Nieuwjaarsbijeenkomst 

 
Zondag 22 januari 2012 om 13.30 uur  

houden wij onze Nieuwjaarsbijeenkomst in de 
Van Eesterenzaal aan de Jan Tooropstraat 6. 

Erik Swierstra laat dan een selectie van zijn foto's 
zien die hij het afgelopen jaar heeft gemaakt van 

de Sloterplas en omgeving. 
Na afloop zullen we met u het glas heffen op 

 het nieuwe jaar. 
 

 

Bomen verplaatst bij de opening van de 

Sloterparkbadsingel 

 

Met een indrukwekkende verplaatsing van de 
tweede iep heeft Paulus de Wilt op 23 november 
de feestelijke opening verricht van de Sloterpark 
badsingel, ten zuiden van het Noorderhof. Van de 
drie monumentale iepen die altijd langs het oude 
fietspad hebben gestaan zijn er twee, met een  
stam van wel drie meter omtrek en volgens de 
deskundigen een gewicht van ieder zo'n 70 ton 
per hijskraan omhooggetrokken en langs het 
nieuw aangelegde fietspad opnieuw geplant.  
 

Bij zonsopkomst werd de 1e iep verplaatst 

 

 

Website VVS 

 

Vorig jaar plaatsten wij in de nieuwsbrief een 
oproep voor een enthousiaste vrijwilliger die onze  
website wil actualiseren en verfraaien. En met 
succes. Sinds september van dit jaar wordt de 
website van de Vrienden van de Sloterplas weke-
lijks bijgewerkt door Liane Zoeter. Wij zijn blij met 
haar inzet. Ook voor het laatste nieuws over 
Sloterplas en Sloterpark kunt u nu terecht op 
www.vriendenvandesloterplas.nl 
 

Zakt het Wilgenlaantje in de Sloterplas? 

 
Begin oktober zijn er bij het Wilgenlaantje aan de 
Oostoever diepe gaten gevallen tussen enkele van 
de buitenste wilgen en de kademuur. Volgens het 
stadsdeel is de damwand achter de kademuur op 
een aantal plekken vergaan. Voorlopig is het Wil-
genlaantje afgezet en de hele damwand zal moe-
ten worden vernieuwd. 
 

Vuurwerk Koninginnedag terug! 

 

Het jaarlijkse vuurwerk op de Sloterplas ter 
viering van Koninginnedag zal voortaan weer op 
30 april worden gehouden. 
 
De afgelopen vijf jaar is het vuurwerk op 29 april 
gehouden in de zogenaamde Koninginnenach, 
voor de Meervaart. Dit terwijl het de vijftig jaren 
daarvoor altijd op Koninginnedag zelf plaatsvond 
én op een centrale plek in de Sloterplas. 
Toen bleek dat veel bewoners van Nieuw-West en 
omringende buurten, traditiegetrouw, nog steeds 
op 30 april aan de noord- en oostoever stonden te 
wachten, was dit aanleiding voor de V.V.S. om 
zich voor het terugplaatsen van het vuurwerk in te 
zetten. Na  gesprekken met het stadsdeel kregen 
wij de instemming van de deelraad en op 19 
december verklaarden ook Burgemeester & 
Wethouders zich definitief akkoord. 
De V.V.S haalde met dit onderwerp de volgende 
media: De Telegraaf, RTV Noord-Holland, AT5, Het 
Parool en de Westerpost. 
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Verslag bomenexcursie 9 oktober o.l.v. Hans 

Kaljee, bomenconsulent bij de Gemeente 

Amsterdam 

Met dank aan Henk Roelofsen voor de aantekenin-

gen die wij voor dit verslag hebben gebruikt. 

 
Wij beginnen onze wandeling bij de rijen iepen 
aan de noordkant van de plas, langs de boulevard. 
De iep is de allerbeste boom voor een stad als 
Amsterdam. Tot 1920 was 90% van de geplante 
bomen iep. Verder had je nog de plataan, linde, 
paardenkastanje, Valse acacia (ook wel Robinia) 
enz. In Amsterdam staan 350.000 laan- en straat-
bomen, waaronder 75.000 iepen. In Parijs staan 
'slechts' 90.000 laan- en straatbomen. Er staan 32 
soorten iepen in Amsterdam. 
De iep kan zich zeer goed aanpassen. Loofbomen 
vormen aan de windzijde extra dikke wortels 
(trekwortels) om zichzelf overeind te houden. De 
boom hangt als het ware aan de wortels. Bij 
naaldbomen zijn het duwwortels. Aan de buiten-
zijde van de stam bevindt zich de bast die de 
boom beschermt. Per jaar komt er 0,5 à 1 cm bij, 
de jaarringen. Een boom van ongeveer 60 à 70 cm 
dik, is dus 60 à 70 jaar oud. Dit klopt met het 
ontstaan van Slotermeer, bomen groeien eerst 10 
jaar in de kwekerij. Omdat het opgespoten zand 
op het veen van de oude polders in de Westelijke 
Tuinsteden nauwelijks voedingsstoffen bevat is de 
grond tamelijk ongeschikt voor boomwortelgroei. 
De bomen wortelen daarom vooral in de bovenste 
50 cm en het wortelstelsel is pannenkoekvorming.  
De oorspronkelijke vindplaatsen van iepen zijn de      
beekdalen van Zuid-Limburg en het duingebied. 
Iepen blijken zeer goed bestand te zijn tegen zout 
(water en wind). In het Vondelpark is niets meer 
over van de bomen die 150 jaar geleden geplant 
zijn. Dit komt o.a. doordat hier laagveen ligt en dit 
zakt naar beneden (klink). Er zijn allerlei soorten 
iepen. Iepen met rood, geel, bont, lichtgroen en 
donkergroen blad. Maar ook met een mooie 
strakke opgaande groeiwijze, breeduitgroeiende -
of hangende- en soms met een kronkelige kroon. 

 
Van de iepen langs de boulevard begeven wij ons 
naar de rij Bea Schwartz-iepen langs de Noord-
zijde. Hans Kaljee vertelt dat rond 1920 veel iepen 
dood gingen. Bea Schwarz ontdekte dat de doods- 
oorzaak te maken had met een schimmel. Zij 
werkte bij het Phytopathologisch labaratorium     
in Baarn, Nederland. Vandaar dat men in het 
buitenland spreekt over de Dutch Elm Disease.   
Niet de schimmel maar het feit dat de boom 
probeert de schimmel via afsluiting van het 
vatenstelsel te stoppen is de eigenlijke doods- 
oorzaak. Daarbij is de schimmel sneller dan de 
boom, zodat de boom zich als het ware zelf doodt. 
De schimmel komt vermoedelijk uit Azië. De 
iepenspintkever zorgt voor de besmetting. Deze 
kever van 5 mm neemt de schimmel met de poten 
mee. In het voorjaar verspreidt de kever zich en 
vreet aan gezonde iepen,  te beginnen boven in de 
kroon. Dat verklaart het verloop van de ziekte van 
boven naar beneden. Binnen 7 dagen kan een 
gezonde boom als gevolg van iepziekte dood zijn.  
 

Door iepen al in de jaren 50 te kruisen met iepen 
uit de Himalaya, die goed resistent zijn tegen 
iepziekte, zijn de huidige jonge iepen bestand 
tegen de invloed van de schimmel. Iepen die nu 
geplant worden rond de Sloterplas zijn resistent. 
De Bea Schwartz-iepen aan de Noordzijde zijn 
geënt op een ander soort iep, de Hollandse iep   
(Ulmus hollandica´Belgica´). Deze Hollandse iep 
heeft steviger wortels. Maar na 50 jaar blijkt de 
kwaliteit van deze bomen sterk achteruit te gaan. 
Voorlopig is het risico op afstoting klein maar bij 
herplant zal op een andere resistente onderstam 
worden geënt. 
 
Na enig zoeken vinden wij vervolgens de zoge-
naamde Feromoonval op een lantaarnpaal aan de 

voet van de middelste Hogguerflat. 
 
Door middel van vallen (op 65 plaatsen in cirkels 
in Amsterdam) worden kevers gevangen. Op een 
metalen plaat zit lijm en lokstof waar de kevers 
aan vast blijven kleven. Het aantal kevers geeft 
een indicatie van de keververspreiding en con-
centratie. Heel soms zitten er op een val 1.500 
kevers. Dit betekent dat er veel kevers in de 
omgeving te vinden zijn. Dit is een signaal dat er 
in de buurt dode iepen staan of een open haard 
aanwezig is. Dit zijn namelijk de broedplaatsen 
voor nieuwe generaties kevers. Om de iepziekte 
onder controle te kunnen houden moeten zieke en 
dode bomen snel worden verwijderd en mag geen 
openhaardhout van iepen worden bewaard 
 
Inmiddels zet de regen flink door en besluiten we 
de excursie af te ronden in Café Oostoever. Daar 
laat Hans Kaljee ons aan een meegenomen iepen-
blad zien waaraan alle iepen te herkennen zijn na-
melijk aan de asymmetrische voet van het blad. 
We besluiten de excursie in het voorjaar voort te 
zetten en nog meer bomen te bekijken met Hans 
Kaljee. 
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Kroniek Osdorpse oevers , deel 17 

 
20 oktober In de Nieuw-West krant staat een 3D 
digitale maquette van het toekomstige Centrum 
Nieuw-West gezien vanaf de Sloterplas. Hierop 
staan op de oever en in de plas allerlei ongede-
finieerde bouwsels die, volgens de projectleider, 
studies en schetsen zijn van het Centrum Nieuw- 
Westproject. Daarna is “weer een slag gemaakt” 
dat wil zeggen dat de maquette weer is veranderd. 
 

2, 9 en 23 november In de raadsvergaderingen 
stond ´Het Balkon´ op de agenda. Dit is het ge-
deelte van de oever voor de Meervaart tot de be-
staande bebouwing op de ´Landtong´. Het besluit 
moest genomen worden om 1.500.000 euro vrij te 
maken uit het gereserveerde bedrag voor de hele 
oever, om het ontwerp van ´Het Balkon´ te kun-
nen realiseren. Het ging de drie avonden alleen 
over geld. 
 
In het begeleidende Concept Definitief Ontwerp 
Zuidwestoever Sloterplas is alleen sprake van ver-
harding in natuursteen met ´uitnodigende´ trap-
pen naar het water en zit/verblijfsplekken bij de 
bestaande bomen. 
 
Ditzelfde Concept bevat een visiekaart van de 
Zuidwestoever waar met arcering ´zoekgebieden´ 
zijn aangegeven waar men invullingen wenst. Dat 
zijn op de ´Landtong´ een tijdelijk gebouw, voor 
de Anslijnflat en in de Zuidoosthoek horeca en 
daartussen speelvoorzieningen. 
 
In januari 2012 kunnen wij een uitnodiging ver-
wachten om het inmiddels aangepaste plan te 
bekijken en te becommentariëren. De V.V.S blijft 
bij haar standpunt dat er geen bebouwing moet 
komen behalve kleine horeca zoals een kiosk. 
  
Wateroverlast rond de Sloterplas 

 
In de vorige editie van onze nieuwsbrief berichtten 
wij over de wateroverlast rond de Sloterplas.  
 
Het fietspad aan de oostkant van de plas stond 
geregeld blank, tot grote ergernis van fietsers, 
skaters en van wandelaars en zelfs het nieuwe 
fietspad aan de westkant bij de Sloterpark-
badsingel stond al vanaf de aanleg onder water.  
Dit fietspad is in oktober opgehoogd en opnieuw 
geasfalteerd maar blijkt bij overvloedige regenval 
toch nog onder water te staan. Om de overlast op 
te heffen wordt momenteel langs het fietspad een 
grindbak aangelegd. 
 
Aan de oostkant zijn langs het fietspad greppels 
gegraven en is bij het ooievaarsnest een poeltje 
aangelegd voor de berging van het overtollige 
water dat vanaf het Christoffel Plantijnpad in de 
richting van de Sloterplas stroomt. Bovendien zijn 
vanaf de greppel buizen aangelegd naar het 
poeltje. Helaas zijn deze maatregelen nog niet 
voldoende. In ieder geval ligt het poeltje er mooi 
bij. 
 

 

 
Het nieuwe poeltje aan de oostkant  

 
Jan Brinks ziet het in de laatste Parkwijker al hele-
maal voor zich: kikkers in het poeltje en dan 
eindelijk ook eens ooievaars op het nest. De tijd 
zal het leren. 
 

Loveland-leed 

 

Op 10 november werd een evaluatiebijeenkomst 
gehouden van het Loveland Festival 2011. 
Aanwezig waren 10 indieners van klachten over 
het lawaai, twee leden van het bestuur van de 
VVS met klachten over vernieling van het park, Els 
Verdonk (portefeuillehouder Vergunningen en 
Handhaving) zes ambtenaren en een medewerk-
ster van Loveland Events BV. Els Verdonk zat de 
vergadering voor. 
Uitgedeeld werd een Memo voor Els Verdonk en 
Paulus de Wilt van 3 oktober, een verslag van de 
interne evaluatie van het Loveland Festival. Hieruit 
bleek o.a. dat er 127 meldingen van geluidsover-
last waren geweest en 19.568 bezoekers. 
Vooraf werd gesteld dat er alleen gesproken zou 
worden over het oplossen van klachten ter ver-
betering van de gang van zaken bij het Loveland 
Festival 2012. 
Onze klacht betrof vernieling van het park. Wij 
wezen op de, door ons in de zomer geïnventa-
riseerde, gefotografeerde en met de dienst Groen 
besproken schade van het festival van 2010. De 
dit jaar aangerichte schade is vele malen erger en 
zal bij het jaarlijkse terugkeren van het festival 
blijvend zijn. Deze vaststelling werd door twee 
hoveniers, aanwezig vanwege geluidsklachten, be-
vestigd. 
De medewerkster van Loveland Events BV zei het 
heel vervelend te vinden dat het door Loveland 
ingehuurde Groenherstellingsbedrijf te vlug en 
met te zwaar materieel aan de gang was gegaan, 
waardoor het terrein nog erger beschadigd was 
geraakt. 
Een van de bewoners zei te vrezen dat het fes-
tivalterrein ieder jaar wordt uitgebreid. Was in 
2010 voor het eerst de heuvel van het Groot 
Landschap erbij genomen (om te voorkomen dat 
er vanaf de heuvel illegaal mee werd genoten), dit 
jaar was ten behoeve van alle kabels, het hek nog 
enkele meters opgeschoven. 
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Dit werd door de ambtenaren ontkend. Ook zal het 
aantal bezoekers niet groter worden. 
Voor klachten over het lawaai en dan vooral over 
de lage-tonen-trilling leken de aanwezige ambte-
naren niet erg ontvankelijk. 
Een dame meldde dat haar fysieke pijnen (van-
wege haar ziekte) door de constante dreun 
werden versterkt. Ook de heer Pool uit Amsterdam 
Noord had last gehad van het lawaai. Hij betoogde 
dat de veroorzakers van de geluidsoverlast niet 
het recht hebben de omwonenden, ongewilde toe-
hoorders, in zijn woorden ´het tweede publiek´, 
dit daglange lage-tonen-gebonk op te dringen. 
De milieuambtenaar die decibellen gemeten had 
bij een mevrouw in de Hogguerstraat bevestigde 
dat het “wel erg” was geweest. 
Tenslotte werd door de klagers voorgesteld het 
geluidsniveau wat te verlagen, waarop de verte-
genwoordigster van Loveland Events BV de ge-
denkwaardige woorden sprak: “Äls de geluids-
sterkte ook maar iets vermindert, worden er min-
der kaartjes verkocht”. Ook werd gesuggereerd in 
de vergunning op te nemen dat het festival bij 
slecht weer wordt afgelast. 
Els Verdonk zegt toe uit te zoeken hoe de relatie is 
tussen windrichting en geluid. Het V.V.S.-bestuur 
is bezig alle fracties te confronteren met de foto's 
van de blijvende schade. 
  

Gefladder 

 

Een van onze leden houdt een website bij waarop 
zij op enthousiaste wijze verslag doet van haar 
avonturen met de vogels in en rondom het Sloter-
park; van de sluwe roofvogel tot de piepkleine 
zangvogel. De belevenissen van Marjori met haar 
gevleugelde vrienden zijn te volgen op: 
www.gefladder.nl 
 

 

”Koninklijk bezoek, een winterkoninkje”  

 

De heemtuin bij de Drijfsijs 

 
Onze zorg over het voortbestaan van de heemtuin 
is enigszins verminderd. De portefeuillehouder 
voor het Sloterpark Paulus de Wilt heeft ons ver-
zekerd dat de heemtuin als heemtuin, dus als bij-
zonder groengebied onder deskundig beheer, 
onderhouden zal blijven. Het feit blijft echter dat  

de heemtuin en zijn beheerder onder het regime 
van de dienst GOR (Groen, Openbare Ruimte, Rei-
niging) zijn geplaatst terwijl NME-centrum De 
Drijfsijs, de toekomstige natuurspeeltuin en heem-
tuin/NME centrum De Wiedijk onder WOW (Werk, 
Onderwijs, Welzijn) vallen.  
Wij vertrouwen erop dat deze scheiding niet ten 
koste gaat van de natuureducatie. 
 

Labyrint Sloterpark dansend ingewijd 

Het labyrint ten zuiden van het Sloterparkbad op 
het bastion van het zwembadeiland, is op vrijdag 
11 november 2011 groots ingewijd. De opening 
begon met een symbolische dans op het labyrint 
en hierna werd het labyrint door portefeuille-
houder Paulus de Wilt voor geopend verklaard. 
Nadat de aanwezigen het labyrint hadden gelopen, 
werd doorgelopen naar het NME-centrum De Drijf-
sijs. Daar kon men genieten van een hapje en een 
drankje bij een vuurtje. 
Het bastion lijkt ervoor gemaakt. Deze bijzondere 
plek in het Sloterpark heeft nu ook een mythische 
lading gekregen. Zie voor een uitgebreide beteke-
nis van een Labyrint onze website. 
 

 
 
 

Het bestuur wenst u allen 

een goed en groen 
2012 
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